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H RVAT S K O  G E O D E T S K O  D R U Š T V O

C R O A T i A n  G E O D E T i C  S O C i E T y

Održana 66. (9.) sjednica predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

66. (9.) redovita sjednica predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva održana je u 
utorak, 15. prosinca 2020. u 18:00 sati, na daljinu – on line putem web alata MS Teams 
zbog aktualne epidemiološke situacije vezane za pojavu SARS-CoV-2 virusa te uvedenih 
mjera prevencije (slika 1). Sjednici je prisustvovalo 13 od 19 članova predsjedništva 
HGD-a (slika 2), što je značilo da postoji kvorum potreban za održavanje sjednice i 
donošenje odluka.

Slika 1. Sučelje	web	alata	MS	Teams	putem	kojeg	je	održana	66.	(9.)	sjednica	predsjedništva.

Slika 2. Sudionici	66.	(9.)	sjednice	predsjedništva.
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Predsjednik HGD-a otvorio je sjednicu i predložio sljedeći dnevni red:
1.	Utvrđivanje	dnevnog	reda.
2.	Ovjera	zapisnika	s	65.	sjednice	Predsjedništva	HGD-a.
3.	Izvješće	predsjednika	za	razdoblje	15.	lipnja	2020.	–	15.	prosinca	2020.
4.	Financijsko	izvješće	za	razdoblje	24.	lipnja	2020.	–	14.	prosinca	2020.
5.	Izvješće	o	održanoj	8.	međunarodnoj	konferenciji	o	inženjerskoj	geodeziji	i	4.	među-
narodnom	simpoziju	o	inženjerskoj	geodeziji	–	INGEO&SIG2020.

6.	Donošenje	odluke	o	posthumnoj	dodjeli	priznanja	HGD-a	gdin.	Marku	Cigiću,	dipl.		
				ing.	geod.
7.	Donošenje	odluke	o	osnivanju	Povjerenstva	za	izradu	pravilnika	o	dodjeli	priznanja	
HGD-a	i	izbor	članova	povjerenstva.

8.	Donošenje	odluke	o	održavanju	redovnoga	godišnjeg	Sabora	HGD-a.
9.	Razno.

Ad 1)
Predsjednik HGD-a je pročitao predloženi dnevni red te otvorio raspravu. Kako raspra-
ve nije bilo, predsjednik HGD-a je dao na glasovanje usvajanje predloženog dnevnog 
reda. Predloženi dnevni red je jednoglasno prihvaćen.

Ad 2)
Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu o zapisniku s 65. sjednice Predsjedništva HGD-
a koji je svim članovima predsjedništva prethodno bio dostavljen. Kako rasprave nije 
bilo, predsjednik HGD-a je dao na glasovanje usvajanje zapisnika. Zapisnik s 65. sjed-
nice Predsjedništva HGD-a je jednoglasno prihvaćen.

Ad 3)
Predsjednik HGD-a je podnio izvješće o radu za razdoblje 15. lipnja 2020. do 15. prosin-
ca 2020. Izvijestio je o svim aktivnostima koje su se provodile, od kojih se izdvajaju odr-
žavanje 8. međunarodne konferencije o inženjerskoj geodeziji i 4. međunarodni simpozij 
o inženjerskoj geodeziji – INGEO&SIG2020 od 22. do 23. listopada 2020. Aktivno smo 
sudjelovali i na 13. simpoziju ovlaštenih inženjera geodezije: “Održivi	razvoj” u organi-
zaciji Hrvatske komore ovlaštenih inženjera geodezije (HKOIG), koji se također održao 
na daljinu od 20. do 22. studenoga 2020. Aplicirali smo na 4 natječaja Ministarstva 
znanosti i obrazovanja u 2020. godini, a za 3 smo već i dobili pozitivne rezultate.
Ove godine je kao i sve drugo otežano izlaženje našega glasila Geodetski list. Uz svima 
poznate probleme vezane za COVID-19 situaciju, izlaženje Geodetskog lista na vrijeme 
je otežala i činjenica da je preminuo gdin. Vladimir Pavlić, koji je zadnjih 20 godina 
radio tehničku pripremu za tisak – prijelom. Ovim putem mu se u ime svih nas te svoje 
osobno ime, isto kao i svih naših prethodnika zahvaljujem na odličnoj suradnji koju smo 
imali. Podmirene su sve obveze prema dobavljačima (tiskara, prijelom, lektura, knjižni-
ca, Hrvatska pošta). Ove godine je ponovno provedena analiza članstva, te je utvrđeno 
da je broj članova HGD-a 1118, pa je naklada Geodetskog lista smanjena s 900 na 750 
brojeva, s obzirom da ne želi svi članovi primati Geodetski list, tj. tako su se izjasnili.
Nastavljen je sporazum o suradnji s Državnom geodetskom upravom (DGU) za plaćanje 
objavljivanja vijesti u Geodetskom listu. Potpisan je i novi ugovor s HKOIG o donaciji za 
Geodetski list, te su isto kao i od DGU doznačena sredstva za objavljene brojeve u 2020. 
godini. Obnovljeni su ugovori za oglašavanje geodetskih tvrtki u Geodetskom listu (Ge-
owild d.o.o., Geocentar d.o.o., Aplitop Ltd., Geomatika Smolčak d.o.o.).
Plaćena je članarina Hrvatskom inženjerskom savezu (HIS) za 2020. Ponudili smo po-
moć HIS-u s obzirom da je zgrada HIS-a jako oštećena u potresu. Ponudili smo praćenja 
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pomaka i deformacija zgrade, kako bi se utvrdilo da li se zgrada sliježe i da li potencijal-
no postoji opasnost od urušavanja zgrade. Bili smo pozvani na sastanak vezan za Zakon 
o obnovi, a vezano za izradu potencijalnih prijedloga poboljšanja istoga.
Plaćena je članarina za 2020. Međunarodnoj udruzi za fotogrametriju i daljinska istra-
živanja (ISPRS), te je dogovoren oprost duga za prethodnih osam godina što se nije 
plaćala članarina.
Potrebno je do kraja godine platiti članarinu za 2020. Međunarodnoj udruzi geodeta 
(FIG). Za to se očekuju sredstva potpore od MZO kao što smo dobili i prošle godine.
Predsjednik je otvorio raspravu u kojoj su skoro svi sudjelovali, te su se svi složili da 
treba nastaviti s ovakvim radom u budućnosti. Izvješće predsjednika je jednoglasno 
prihvaćeno.

Ad 4)
Pod točkom br. 4 predsjednik HGD-a je podnio financijsko izvješće za razdoblje 24. lip-
nja 2020. do 14. prosinca 2020. U 2020. od 24. lipnja do 14. prosinca 2020. prihodi iznose 
360.352,31 kn, a rashodi iznose 229.249,76 kn. Višak novčanih sredstava je ostvaren iz 
razloga što se mnogobrojne planirane aktivnosti nisu realizirale zbog tzv. „lockdown-a“, 
koji je uveden zbog aktualne epidemiološke situacije vezane za pojavu SARS-CoV-2 vi-
rusa te uvedenih mjera prevencije.
Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu. Kako rasprave nije bilo, predsjednik HGD-a je 
dao na glasovanje financijsko izvješće. Financijsko izvješće je jednoglasno prihvaćeno.

Ad 5)
Pod točkom br. 5 predsjednik HGD-a je podnio izvješće o održanoj 8. međunarodnoj kon-
ferenciji o inženjerskoj geodeziji i 4. međunarodnom simpoziju o inženjerskoj geodeziji 
– INGEO&SIG2020. Simpozij se trebao održati u Dubrovniku, hotel Palace od 1. do 4. 
travnja 2020., no zbog tada na snazi zatvaranja svih hotela i epidemioloških mjera pre-
vencije, otkazano je održavanje Simpozija. Na 65. (8.) sjednici Predsjedništva donijeli 
smo odluku da se simpozij održi krajem ove godine, poželjno u listopadu ili studenom 
mjesecu 2020. Tako je i bilo, pa se simpozij održao od 22. do 23. listopada 2020. na da-
ljinu uz pomoć web konferencijskog alata Adobe Connect, koji nam je na korištenje bez 
naknade ustupila Hrvatska komora ovlaštenih inženjera geodezije. Iako se konferencija 
održala na daljinu za sve sudionike, sama tehnička organizacija konferencije se odvijala 
u hotelu Trakošćan, Trakošćan 5, 42 253 Bednja. Tamo je za vrijeme trajanja konfe-
rencije bilo smješteno 10-ak osoba koje su bile angažirane za održavanje konferencije u 
tehničkom smislu: administrator konferencije, help desk konferencije, dva-tri tehničara 
za računalnu infrastrukturu, voditelji sesija, nekoliko prezentera te gosti koji su došli 
na otvaranje konferencije. Uz očekivane tehničke probleme, koji su se nastojali u najve-
ćoj mjeri predvidjeti sve je prošlo dobro, te se je puno toga naučilo vezano za održavanje 
konferencija na daljinu. Ukoliko ćemo u budućnosti biti primorani opet održati neku 
konferenciju na daljinu, sve će biti lakše i bolje organizirano.
Službeni jezik konferencije je bio engleski. Na konferenciji je sudjelovalo 389 sudionika, 
a zajedno s gostima i svim autorima skoro 450 sudionika. Sudionici su bili iz 13 drža-
va. Prezentirana su 42 znanstveno-stručna rada od ukupno 50 zaprimljenih, a koji su 
objavljeni u 2 zbornika radova koji su dostupni na web stranicama HGD-a. Posjećenost 
konferencije po danima/sesijama je prvi dan bila 320, a drugi dan 250 sudionika po se-
siji. Može se zaključiti da je konferencija bila izuzetno uspješna, organizirana u nikad 
izazovnijim vremenima.
Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu. Kako rasprave nije bilo, predsjednik HGD-a je 
dao na glasovanje izvješće. Izvješće je jednoglasno prihvaćeno.
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Ad 6)
Pod točkom br. 6 trebalo je donijeti odluku o posthumnoj dodjeli priznanja HGD-a gdin. 
Marku Cigiću, dipl. ing. geod. Udruga geodeta Požeško-slavonske županije (UGPSŽ) 
dostavila je prijedlog za dodjelu priznanja gdin. Marku Cigiću. Predsjednik UGPSŽ pro-
čitao je prijedlog, odnosno životopis gdin. Marka Cigića. Nakon toga predsjednik HGD-a 
je otvorio raspravu. U raspravi je zaključeno da se gdin. Marko Cigić svojim radom 
dokazao kao vrstan geodetski stručnjak i informatičar, te da je bio jedan od pionira 
informatizacije katastarskog sustava s jasnom vizijom u kojem smjeru ide katastar, 
te je svojim vizijama bio ispred svog vremena. Izuzetno je pridonio napretku struke i 
uvođenju modernih tehnologija u svakodnevnom radu. Najviše poznat kao dugogodiš-
nji uspješni voditelj katastarskog ureda u Požegi, a nadasve kao autor kompjuterskog 
programa za vođenje i održavanje katastra zemljišta, gdin. Marko Cigić je vizionarski 
pokrenuo tehnološku preobrazbu katastarske evidencije, što je pridonijelo činjenici da 
će u budućnosti katastarski podaci biti dostupni internetom i na predočenje širokom 
sloju pučanstva.
Predsjednik HGD-a je predložio da se gdin. Marku Cigiću dodijeli: „Zlatni	globus	Hr-
vatskoga	geodetskog	društva	za	izniman	doprinos	geodetskoj	struci	u	informatizaciji	i	
unaprjeđenju	katastarskog	sustava“.
Predsjednik HGD-a je dao na glasovanje prijedlog. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.

Ad 7)
Pod točkom br. 7 trebalo je donijeti odluku o osnivanju Povjerenstva za izradu pravilnika 
o dodjeli priznanja HGD-a i izbor članova povjerenstva. Predsjednik HGD-a je obrazložio 
zašto se osniva povjerenstvo. S obzirom da smo u ovome sazivu drugi puta u situaciji da 
donosimo odluku o dodjeli priznanja HGD-a (točka br. 6 ove sjednice), a za dodjelu pri-
znanja nemamo aktualni pravilnik, potrebno je isti izraditi i usvojiti na sljedećoj sjednici 
Predsjedništva HGD-a. U tu svrhu je potrebno osnovati Povjerenstvo koje će izraditi 
pravilnik te predstaviti članovima Predsjedništva HGD-a na sljedećoj sjednici. Pravilnik 
je potrebno izraditi do 1. ožujka 2021. Za članove Povjerenstva predloženi su:
1. Bruno Pacadi
2. Mirko Živković
3. Sanja Stipetić

Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu u kojoj su se svi složili da postoji potreba za do-
nošenjem predloženoga pravilnika. Nakon rasprave predsjednik HGD-a je dao na glaso-
vanje odluku o osnivanju Povjerenstva za izradu pravilnika o dodjeli priznanja HGD-a i 
izbor članova povjerenstva. Odluka je prihvaćena s 12 glasova za i 1 suzdržanim.

Ad 8)
Pod točkom br. 8 trebalo je donijeti odluku o održavanju redovnoga godišnjeg Sabora 
HGD-a. Predsjednik je obrazložio točku. Sukladno Statutu HGD-a čl. 29. Sabor zasje-
da jednom godišnje, a sukladno čl. 30. sjednice Sabora saziva Predsjedništvo HGD-a 
najmanje 15 dana prije održavanja sjednice pismenim pozivom koji se upućuje svim 
članicama HGD-a koje imenuju svoje predstavnike sukladno čl. 28. Ove godine nismo 
održali sjednicu Sabora zbog situacije vezane uz SARS-CoV-2 virus te uvedene mjere 
prevencije.
Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu u kojoj su sudjelovali Petar Fink, Mirko Živ-
ković, Krunoslav Cukor, Bruno Pacadi, Damir Medak i Ivica Stipetić. Svi su iznijeli 
svoja razmišljanja i prijedloge za održavanje sjednice Sabora. Svi su se složili da nema 
smisla održavati sjednicu Sabora do kraja 2020. godine jer je vrlo upitno da li će se u 
tome uspjeti. Prijedlozi su bili da se sjednica održi u živo sljedeće 2021. godine kada to 
epidemiološka situacija dozvoli ili elektroničkim putem početkom 2021. godine. Prof. 
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dr. sc. Damir Medak upozorio je na zakonske obveze svih udruga i društava sukladno 
Zakonu o udrugama, a vezano za obveze donašanja godišnjeg plana rada i financijskog 
plana udruga za sljedeću godinu, a koji mora usvojiti najviše tijelo udruga, skupština ili 
sabor. Ti planovi se moraju dostaviti gradskim uredima za udruge. Također, upozorio 
je na posljedice koje udruge mogu snositi ukoliko isto ne naprave dvije godine zaredom, 
a one mogu biti u obliku visokih financijskih kazni. Gdin. Mirko Živković je rekao da je 
on kontaktirao županijski ured za udruge te da mu je rečeno da će uredi biti tolerantni 
s obzirom na trenutnu epidemiološku situaciju, no da bi trebali na neki način (elektro-
nički) što prije održati sjednicu.
Nakon provedene rasprave predsjednik HGD-a je dao prijedlog da se Sjednica redovito-
ga godišnjeg sabora Hrvatskoga geodetskog društva za 2020. godinu održi 28. siječnja 
2021. godine elektroničkim putem u terminu od 08:00 do 16:00 sati. Poziv na sjednicu 
Sabora s prijedlogom dnevnog reda će se sazvati najmanje 15 dana prije održavanja 
sjednice pismenim putem. Materijali za održavanje sjednice će se dostaviti 8 dana pri-
je održavanja sjednice elektroničkim putem. Članice Hrvatskoga geodetskog društva 
moraju imenovati svoje predstavnike, sukladno članku 28. Statuta, na svakih 20 čla-
nova jednog predstavnika. Broj predstavnika se određuje prema dostavljenim popisima 
članova za 2020. godinu. Za predstavnike je potrebno dostaviti njihove podatke (ime, 
prezime i e-mail adresu) Hrvatskome geodetskom društvu najmanje 8 dana prije odr-
žavanja sjednice Sabora.
Predsjednik HGD-a je dao prijedlog na glasovanje. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.

Ad 9)
Pod točkom br. 9 raspravljalo se o održavanju XX. Dana geodeta Hrvatske. Zaključeno je 
da se odluka o održavanju XX. Dana geodeta Hrvatske donese kada to epidemiološka situ-
acija dozvoli. Cilj je održati XX. Dane geodeta Hrvatske u svibnju 2021. na području Istre.
Predsjednik HGD-a se potom zahvalio na sudjelovanju svim prisutnima, zaželio im sret-
ne i blagoslovljene božićne blagdane te zdravu, sretnu i uspješnu novu godinu. I svi ostali 
su se pridružili čestitkama. Nakon toga predsjednik HGD-a je raspustio sjednicu.
Sjednica je završila u 19:45.

Rinaldo	Paar

Održana 67. (10.) sjednica predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

67. (10.) redovita sjednica predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva održana je u 
srijedu, 13. siječnja 2021. u 10:00 sati, na daljinu – on line putem web alata MS Teams 
zbog aktualne epidemiološke situacije vezane za pojavu SARS-CoV-2 virusa te uvede-
nih mjera prevencije. Sjednici je prisustvovalo 15 od 19 članova predsjedništva HGD-a, 
što je značilo da postoji kvorum potreban za održavanje sjednice i donošenje odluka.
Predsjednik HGD-a otvorio je sjednicu i predložio sljedeći dnevni red:
1.	Utvrđivanje	dnevnog	reda.
2.	Ovjera	zapisnika	sa	66.	(9.)	sjednice	Predsjedništva	HGD-a.
3.	Donošenje	odluke	o	donaciji	–	financijskoj	pomoći	kolegama	čije	su	tvrtke	stradale	u	
potresima	28.	i	29.	prosinca	2020.	na	području	Sisačko-moslavačke	županije.

4.	Razno.

Ad 1)
Predsjednik HGD-a je pročitao predloženi dnevni red te otvorio raspravu. Kako raspra-
ve nije bilo, predsjednik HGD-a je dao na glasovanje usvajanje predloženog dnevnog 
reda. Predloženi dnevni red je jednoglasno prihvaćen.
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Ad 2)
Predsjednik HGD-a je otvorio raspravu o zapisniku sa 66. (9.) sjednice Predsjedništva 
HGD-a koji je svim članovima predsjedništva prethodno bio dostavljen. Gdin. Mirko 
Živković, dipl. ing. (predsjednik UGOBŽ) ukazao je na dva sitna propusta u zapisniku 
pod točkom br. 8. Isto tako ukazao je na propust u zapisniku pod točkom br. 9, a to je da 
u zapisniku nije navedeno da se raspravljalo o održavanju XX. Dana geodeta Hrvatske. 
Predsjednik HGD-a je prihvatio primjedbe te dao na glasovanje usvajanje zapisnika s 
navedenim izmjenama i dopunama. Zapisnik sa 66. (9.) sjednice Predsjedništva HGD-
a je jednoglasno prihvaćen.

Ad 3)
Predsjednik HGD-a je uvodno sve prisutne upoznao s inicijativom da se financijski po-
mogne kolegama čije su tvrtke 28. i 29. prosinca 2020. godine stradale u potresima na 
području Sisačko-moslavačke županije. Nakon toga zamolio je kolegu Ozrena Šukalića, 
dipl. ing. (predsjednik UGSMŽ) da sve ukratko izvijesti o kojim kolegama se radi te ka-
kve su sve štete pretrpjeli u potresima koji je zadesio područje gradova Petrinje, Siska, 
Gline i okolice, s obzirom da je on bio u direktnom kontaktu sa svima njima.
Nakon izvješća kolege Šukalića koji je utvrdio da tri tvrtke trebaju financijsku po-
moć, predsjednik HGD-a je predložio sljedeći model financijske pomoći. Sve naknade 
po članu udruga koje udruge doznačuju HGD-u godišnje, a iznose 36,00 kn po članu, 
se prenamijene za financijsku pomoć kolegama koji su pretrpjeli materijalne štete u 
potresima. Kako je ukupan broj članova svih udruga malo veći od 1100, proizlazi da se 
radi o iznosu od približno 40.000,00 kn. Uz taj iznos predsjednik HGD-a je predložio 
da HGD iz vlastitih sredstava doda još 10.000,00 kn za financijsku pomoć. Nakon toga 
predsjednik HGD-a je dao prijedlog da se svakoj od tri tvrtke koje se pretrpjele naj-
veće materijalne štete da financijska pomoć kao donacija u bruto iznosu 10.000,00 kn 
uplatom na žiro račun tvrtke. Ostalih 20.000,00 kn će se uplatiti tijekom godine, ako 
se za time ukaže potreba. Predsjednik HGD-a je dao na glasovanje prijedlog. Prijedlog 
je jednoglasno prihvaćen.

Ad 4)
Pod točkom br. 4 predsjednik HGD-a je podsjetio na održavanje redovne sjednice Sabo-
ra HGD-a koja se treba održati 28. siječnja 2021., te o modelu provedbe same sjednice 
koja će biti elektronska. Isto tako predsjednik HGD-a je zamolio sve udruge da dostave 
popise delegata za sjednicu Sabora.
Na kraju se još jednom raspravljalo o održavanju XX. Dana geodeta Hrvatske. Zamje-
nica predsjednika HGD-a mr. sc. Marija Brajković je izvijestila ukratko o ponudama 
koje je prikupila. Predsjednik HGD-a ju je zamolio da prikupi još jednu ponudu, kako 
bi imali ukupno tri ponude. Odluku o prihvaćanju ponude ćemo donijeti kada bude 
povoljna epidemiološka situacija i epidemiološke mjere prevencija budu dozvoljavale 
okupljanje više od 500 osoba na skupovima.
Predsjednik HGD-a se potom zahvalio na sudjelovanju svima prisutnima. Nakon toga 
predsjednik HGD-a je raspustio sjednicu.

Sjednica je završila u 10:35.

Rinaldo	Paar
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